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Kragelund lukker fjernvarmeprojektet ned. 

Efter fremlæggelsen af status på projektet på Borgermødet d. 20. juni, har varmegruppen bl.a. på basis 
af udtalt tvivl fra to af de store varmeforbrugere besluttet, at der er for store risici og usikkerheder, til at 
projektet kan køre videre. 

Usikkerhederne er baseret på flere forhold, fx: 

• Der er ikke taget politisk skridt fra Christiansborg til at forbyde eller nedlægge opvarmning med 
gas. Det er kun en politisk hensigtserklæring, at man skal væk fra naturgas inden 2036.  

• Biogas nævnes som en fortsat mulig brændselskilde, bl.a.  i NEKST rapporten, som blev frigivet 
d. 14. marts 2024 (Anbefaling nr. 10 på side 68: 

10. Indsats i områder, hvor konvertering er vanskelig 
Selv når borgere har fået afklaring om deres fremtidige varmemuligheder fra deres 
kommune eller fjernvarmeselskab, vurderes der at være en gruppe, som ikke konverterer 
fra gas. Det er vigtigt med en systematisk indsats for denne gruppe for at sikre, at 
gasfyrsejere i fremtiden forsynes med en grøn varmekilde. På den baggrund har NEKST-
arbejdsgruppen identificeret to indsatser: 

10.1 Systematisk tilgang til at identificere denne gruppe efterfulgt af en målrettet indsats 

10.2 Biogas som et grønt alternativ, hvor konvertering er vanskelig 

• Gaspriserne er i et forholdsvist normalt leje, hvorfor der pt ingen økonomisk incitament er for 
den enkelte husejer at skifte. 

• Den tvivl, der er blevet udtalt, ville kun kunne fjernes, hvis projektet fik lavet et udbud og 
gennemført en positiv licitation. Dette arbejde er anslået til at koste ca. 1 mio kr., et beløb, 
som varmegruppen dels ikke anser for muligt at indsamle fra de ca. positive 200 husstande, og 
dels ikke vil påtage sig risikoen for at tabe, hvis projektet efter modtagelse af tilbud alligevel 
ikke kan gennemføres. 

• Projektet til ca. 50 mio. kr. er for risikabelt og usikkert for så relativt få ejendomme  

Beslutningen om at lukke projektet ned betyder, at de ejendomsejere, der har indbetalt 500 kr. til 
projektet (i alt ca. 100.000 kr), skal have nogle penge tilbage. Det bliver formodentligt ca. 60.000 kr., 
der skal retur, eller ca. 300 kr. pr. ejendom. 

Lige nu afventer vi faktura fra Dansk Fjernvarme Projektselskab for arbejdet med økonomirapporten, 
der blev fremlagt på mødet 20. juni. ”Så snart den modtages, kan tilbagebetaling af restbeløbet finde 
sted”, udtaler projektets igangsætter, Lars Dam Kähler. 

Vi vil gerne takke vore rådgivere og samarbejdspartnere, specielt &GreenProject, DFP, Planenergi og 
Silkeborg Kommune, samt andre, vi har været i kontakt med i projektforløbet, for god behandling, 
rådgivning, stor hjælp og sparring. Og ikke mindst ejendomsbesidderne i Kragelund, de store såvel 
som enkeltpersoner, for jeres opbakning og modtagelse af os. 
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